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 XV. ročník           74. číslo         ČERVEN 2014 
 

Časy se mění …  a život taky - pokračování 
V minulém čísle Tachl. listů byl článek o prodávání a pečliví čtenáři mne 
upozornili, že tam nebylo zmíněno období prodávání pana Karla Skořepy. 
Děkuji, omlouvám se a ještě jsem se dozvěděla i jiné zajímavé vzpomínky. 
Zkrátka,“chodit“ do krámu na nákup bylo vždycky důležitou činností 
v rodině. Na dnešní Jakubské návsi stojí patrový dům čp.59 a v období 30tých 
let minulého století zde byl v přízemí obchod KOLONIÁL pana Antonína 
Tůmy. Kromě potravin všeho druhu se zde prodávaly i učebnice a školní 
potřeby, sirky, svíčky, mýdla. Za prodejní místností byl ještě sklad. Po něm 
převzal obchodování pan Karel Skořepa. Narodil se v r. 1903, pocházel 
z Prahy Motola. Byl vyučen obch. příručím a prodával ve Staré Boleslavi. Zde 
se seznámil se svou budoucí ženou, která ve St. Boleslavi sloužila v rodině. 
Do Tachlovic se přistěhovali v r.1939. Do jejich příbuzenstva patřila paní 
Tůmová z krámu a od nich dostali nabídku převzít od pronájmu obchod i 
bydlení – sice za krámem ve skladových prostorách. Pan Skořepa prodával 

přes celé období války. Paní Skořepová jen příležitostně. Pracovala ve Statku a až v r.1966 se stala na plný 
úvazek místní pošťačkou. Pan Skořepa působil v Tachlovicích do r.1953 a pak odešel do Chýnic prodávat ve 
statku u Srbů, byl tam 7 let. Byla to doba, kdy se prodávalo „na lístky“. Tento systém byl už přes celou 
válku a trval až do roku 1953. Od MNV pracující občan „vyfasoval“ papír formátu A4. A podle typu 
zaměstnání byly tyto listy barevně označené. Těžce pracující–černé, pracující–červené a obyčejní lidé–
zelené. Tzv. samozásobitel je nedostal, byl jím člověk, který měl zahradu nebo pole větší než 50arů. Na 
lístkách bylo vytištěno, které potraviny a v jakém množství si za ně můžete koupit – mouka, máslo, máslo, 
tuk, cukr, housky, chleba.  Jinak se muselo jít nakupovat na „volný trh“ a to bylo mnohem dražší. O panu 
Žáčkovi se zmiňuji v souvislosti s krámem „Na Vrškách“ čp.16. Zde bydlel pan Seidl se svou paní, kteří 
tento obchod vedli. Po jejich odstěhování  tu prodával pan Žáček starší z Mořiny – otec pana Ladislava 
Žáčka. Ten potom převzal krám po panu Skořepovi. A dole na návsi – říkalo se „U Žáčka“ se prodávalo i 
maso.  Pan Žáček tam měl řeznický špalek, na něm porcoval a krájel  maso, které mu vozili 1 x týdně. 
Mnozí z nás si vzpomenou na dobu, kdy jsme stávali frontu na vánoční kapry. Protože jsme nevěděli KDY 
je přivezou, první čekatelé před krámem stáli už od 5 hodin ráno. Leckdy se stávalo, že rodinní příslušníci se 
po hodinách ve frontě střídali. Až jsme se konečně dočkali! Další možnost koupit maso byla v hospodě u 
Kopeckých–dnes v ulici Karlštejnská čp.58. Zde byl také výsek už za války i po válce, kdy živnost převzal 
syn Josef. A na maso jsme čekávali ještě tak do r. 1989 na tzv. Pojízdnou prodejnu. To byl autobus, uvnitř 
zkonstruovaný na porcování masa, chladicí boxy, vitriny s uzeninami, váhy a především vstřícní prodavači, 
kteří tak dlouho ukazovali a převraceli v rukách porce masa-až jste si vybrali. Však jsme si to také 
zasloužili. Půl někdy i hodinu jsme čekali na jejich příjezd a bylo to také 1 x týdně. Ještě jedna vzpomínka 
na hospodu u Kopeckých. První televizní vysílání bylo od r. 1953, pravidelně denně pak až od r. 1955. A 
teprve tehdy si mohl pan Josef Kopecký, jako jeden z prvních v Tachlovicích, koupit televizor. Samozřejmě, 
že to bylo s pomocí pana Kopáče, který prodával v Praze v Jindřišské ul. v ELEKTŘE. Televizor stál 
v kuchyni. V období prvních sportovních přenosů, hlavně hokej a fotbal se štamgasti s půllitrem přesunuli 
do kuchyně a mohli být poprvé „při tom“! Děkuji paní Marušce Dlouhé-Skořepové, panu Fišerovi a dalším 
poradním hlasům za doplnění. A komu tyto vzpomínky vybavily v paměti další jiné příběhy, napište a 
podělte se s námi v příštích Tachl.listech.                                                                                     Anna Tůmová 
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14. července 2014 je naší obci 780 let 14. července 2014 je naší obci 780 let 14. července 2014 je naší obci 780 let 14. července 2014 je naší obci 780 let První známá zpráva o Tachlovicích  je ze dne 14. července 1234. Toho dne je 
jmenován Gebhard z Tachlovic (Gebhardus de Taczlowiz) jako svědek v listině krále Václava I. pro Břevnovský 
klášter, v níž se potvrzují různé imunity (vynětí z pravomoci, potvrzení výsad aj.). Je domněnka, že dvůr či jiné 
sídlo v Tachlovicích existoval ještě dříve, než udává první písemná zpráva, tj, již před rokem 1234. Jestliže je 
uváděn Gebhardus de Taczlowiz roku 1234, musel mít již před tímto datem zde, v Tachlovicích. sídlo. V té době 
patřil Gebhardus k důležitým osobám a jeho sídlo mělo svou důležitost a tradici, jinak by nebyl uváděn v královské 
listině jako svědek.  První podoba názvu, jak uvádí tradice, Taklovici, to jsou lidé Taklovi. Vývoj názvu 
tvrze,sídla,obce : 1234- Taczlowiz, 1318-Taklowicz, 1352-Tachlowicz, 1363-Taclowicz, 1381– Taklowicz, 1399-
Tachlowicz, 1417- Taklewitz, 1425-Taklowic, 1544 –Tachlowicz, 1580-ves Tachlowicze.                             
z knihy Josefa Klempery, Tachlovice                                                                                    Obecní úřad Tachlovice 
 
Co se projednávalo na veřejných schůzích zastupitelstva naší obce Tachlovice v době od března do 
května 2014 
za toto období se sešlo zastupitelstvo obce  na svých pracovních zasedáních celkem pětkrát, aby projednávalo věci, 
které jsou pro život naší vesnice nezbytné. Vždy se zde řešilo co se v obci hroutí, nefunguje, co potřebuje opravy, kde 
ušetřit peníze  a  jak je účelně vynaložit, jak někteří  naši občané nedodržují pořádek v obci, řeší se  i občanská a 
sousedská neshoda.  
� Projednávaly se věci z oblasti vedení finančních operací obce, jako jsou roční účetní závěrky ZŠ a 
MŠ Tachlovice za rok 2013 - Výsledek hospodaření za hospodářskou činnost je zisk ve výši 27.450,00. 
Celkem je zisk ve výši 104.662,22 Kč. Roční závěrka obce Tachlovice za rok 2013- Výsledek hospodaření 
je zisk ve výši 2.419.385,53 Kč.  
� Zpráva auditora o kontrole hospodaření Obce Tachlovice za rok 2013- Předmětem kontroly   
hospodaření bylo hlavně dodržování účelu poskytovaných dotací, věcné a formální správnosti účetních 
dokladů a hospodaření s finančními prostředky ve srovnání s rozpočtem obce. Hospodaření  za rok 2013 je 
bezchybné. 
� Závěrečný účet Obce Tachlovice za rok 2013-byl již zveřejněn na úřední desce Obecního úřadu 
Tachlovice.  V krátkosti uvedeme: Příjmy činily  11 881 021.09 Kč, Výdaje : 8 753 762,09 Kč, Splátky na 
úvěry: 930 016,00 Kč, Dluhy činí: 9 792180,00 Kč, na bankovních  účtech je uloženo: 3 013 257,44 Kč. 
� Byla poskytnuta finanční pomoc Svazu postižených civilizačními chorobami v ČR-Rudná ve výši 2 
tisíce a takovou finanční pomoc obdržel i Svaz včelařů, o.s.  
Byl projednáván i navržený rozpočtový výhled obce Tachlovice na roky 2014-2016 - V rozpočtovém 
výhledu obce není velký prostor pro rozsáhlý rozvoj. Převážná část finančních prostředků obce je 
vynaložena na samotný provoz. Přesto jsou připraveny k realizaci projekty, které jsou pro obec důležité a 
další projekty jsou v přípravě. Je připravena úprava Jakubské návsi za účelem zvýšení bezpečnosti dopravy a 
vybudování přechodu pro chodce. Nadále bude pokračovat práce na opravách povrchů místních komunikací 
a je připravována dokumentace pro rekonstrukci a budování povrchů ulic a chodníků v místech, kde není 
povrch ulic zpevněný. Současně s tím bude třeba začít pracovat na výměně staré dešťové kanalizace. Je 
připravena projektová dokumentace na stavbu multifunkčního objektu - tělocvična v základní škole. Bude 
pokračovat projekt na snížení energetické náročnosti v základní škole a na obecním úřadě. Nově nám zákon 
ukládá jako majitelům vodovodu a kanalizace povinnost vyhotovit Plán financování  obnovy majetku, 
vytvářet finanční rezervu a dokladovat použití prostředků na obnovu. To bude vázat další část finančních 
prostředků z rozpočtu obce. Zastupitelé obce budou muset zvažovat, které projekty se budou v tomto období 
realizovat a vycházet z faktu reálných finančních možností obce s ohledem na závazky současné i z dob 
minulých.  
                             Uváděno v tisících 
  Rozpočet  

k31.12.2013 
Plnění  
k 31.12. 2013 

Rozpočet výhled   
2014 

Rozpočet výhled 
2015 

Rozpočet výhled 
2016 

příjmy celkem:  6.988  11.881  8.486  8.509  8.360  
výdaje celkem:  5.858  8.753  7.556  7.579  7.430  
(ve skutečnosti má tabulka mnohem více ukazatelů, používáme z důvodů kapacity TL jen tyto dva údaje) 
� Čištění kanalizace - Z důvodu problémů s odtokem vody v dešťové kanalizaci v ul. Karlštejnská, 
zejména v její zúžené části a na Jakubské návsi, zastupitelé rozhodli,  že bude  provedeno čištění kanalizace 
v celé obci, která již probíhá. 
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� Oprava vybraných místních komunikací  - Zastupitelé na  svém pracovním jednání rozhodli o opravě 
komunikací v obci s preferencí opravy jedné ulice a kvalitně,  před opravou více ulic s méně trvanlivým 
povrchem. V souladu se směrnicí pro zadávání veřejných zakázek bylo osloveno 5 firem. Z nabídek byla 
vybrána nabídka fi. Znakon, a.s. Strakonice jako zhotovitele akce oprav ulic Na Vrškách (k ulici 
Ořechovka), Medová a Zahradní. Její finanční nabídka 500 tisíc za zpracování a způsob opravy byl 
k požadovanému zadání nejlepší.  
� Stanovení počtu zastupitelů  pro Volby do zastupitelstev obcí  2014 - Před volbami  zastupitelů do 
zastupitelstev měst a obcí pro další funkční období mají současná zastupitelstva rozhodnout o počtu 
zastupitelů pro toto nové volební období. V souvislosti s komunálními volbami, které se budou  konat  10.-
11.října 2014,  zastupitelé obce Tachlovice  navrhují 7 zastupitelů. 
� Projednání žádosti  na stavbu polyfunkčního domu - Jakubská náves č.  9 (dům s prostorem pro 
komerční využití)  - Pan Veselý, který chce stavět dům na dvoře bývalé hospody U Bendů – Jakubská náves 
č. 9, předložil dokumentaci ke stavbě polyfunkčního domu. Proti této stavbě vznášeli námitky obyvatelé 
nemovitosti, kteří poukazovali především na velmi stísněný prostor na dvoře, který by touto stavbou vznikl. 
Nebylo by zde možné vůbec možné manipulovat s osobními auty a nebylo by ani možné  jejich umístění na 
dvoře, nezbyl by zde žádný prostor pro volnočasové aktivity. Rovněž majitelé sousedního pozemku byli 
zásadně proti této stavbě.  
� Zápis do kroniky obce  - Paní Lída Žáková, kronikářka obce Tachlovice, předložila obecním 
zastupitelům zápis do kroniky za rok 2013. Kroniku píše  paní L.Žáková velmi podrobně a velice pěkným 
čtivým způsobem. Kronika bude uveřejněna na webových stránkách naší obce. 
� Úřadem OSA Praha –západ byla provedena kontrola spisového řádu, skartačního řádu  obecního úřadu, 
do okresního archivu byly předány zápisy obecní kroniky cca od r. 1914 (které se po jejich digitalizaci obci 
vrátí), kopie Tachlovických listů od počátku jejich vydávání.  
� Jednalo se také  o umístění košů  a pytlíků na psí exkrementy. Obec tak jedná na základě další 
intervence  na pořízení těchto košů. Na zkoušku bude umístěno v intravilánu obce   zatím 10 košů.  Po 
zhodnocení účinnosti a celkových finančních nákladech bude dále rozhodnuto o dalším postupu. 
Předpokládané finanční zatížení obecní pokladny pro těchto 10 košů bude činit cca 40 tisíc Kč ročně, 
pokudpoplatek za psa zůstane ve stejné výši jako doposud.                                                        Jana Ponáhlá 
 
 
A zase ty odpady … V poslední době se setkávám čím dál tím častěji s tím, že u nádob na tříděný odpad 
se hromadí pytle, krabice či jiné nádoby, které se do již plných kontejnerů před dnem svozu nevejdou.  
Pracovníci svozové firmy nejsou povinni tento odpad mimo kontejnery odvážet.  Naopak kolem kontejnerů 
má být udržován pořádek a čistota. Takže ten, kdo zde takto odpad odkládá, se vystavuje možnosti postihu 
za své chování dle přestupkového zákona. Chtěl bych Vás touto cestou požádat - nenechávejte odpady 
ležet na ulici, odneste si je a přineste znovu, až bude kontejner prázdný. Ještě horší situace je, když se do 
nádob na přesně uvedený tříděný odpad vhazují odpady, které sem nepatří.  Zde je opět informace o tom, 
jak se odpad třídí a co do kterých popelnic patří. 
Modrý kontejner na papír : Do kontejnerů na papír je u nás možno vhazovat noviny, časopisy, kancelářský 
papír, reklamní letáky, knihy, sešity, krabice, lepenku, karton, papírové obaly ( např. sáčky ), obaly 
s recyklačním symbolem a kódem PAP, 20, 21, či 22. Do kontejnerů se nehází mokrý, mastný nebo jinak 
znečištěný, uhlový a voskovaný papír, použité pleny a hygienické potřeby a vícevrstvé obaly.  
Žlutý kontejner na plasty:  Do kontejnerů na plasty je u nás možno vhazovat stlačené PET 
láhve od nápojů, kelímky, sáčky (i mikrotenové), fólie, výrobky a obaly z plastů, polystyrén, obaly 
s recyklačním symbolem a kódem PET, HDPE,LDPE, PP, PS,1,2,4,5,6. Do kontejnerů na plasty se 
nehází novodurové trubky, guma, molitan, PVC, textil z umělých vláken, nádobky od léčiv, vícevrstvé 
obaly, linolea, pneumatiky, obaly od nebezpečných látek (motorový olej, chemikálie, barvy apod.) V 
některých místech je do kontejnerů na plasty možné vhazovat i nápojové kartony, což je na popelnici 
náležitě poznamenáno. 
Zelený kontejner na sklo: Do kontejnerů na sklo je u nás možno vhazovat nevratné láhve od nápojů, 
skleněné nádoby, skleněné střepy - tabulové sklo, obaly s recyklačním symbolem a kódem GL,70,71,72. 
Do kontejnerů na sklo nevhazujeme keramiku, porcelán, autosklo, drátěné sklo a zrcadla, lahvičky od 
léčiv, žárovky, zářivky a výbojky 
Bioodpad: Obec zajišťuje pro své občany i svoz bioodpadu v pronajatých kontejnerech. Do bioodpadu 
patří např. zbytky ovoce, zeleniny, slupky, čajový a kávový odpad, odpad ze zahrady - tráva, listí, větve a 
uvadlé květiny. 
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Nebezpečný a objemný  odpad:  Protože obec nemá sběrný dvůr organizuje podle zákona 2x do roka 
svoz nebezpečného a objemného odpadu. Objemné odpady jsou ty, které se nevejdou do popelnice (např. 
starý nábytek, koberce, linoleum a pod). Mezi nebezpečný odpad patří např. léky (odevzdávají se v 
některých lékárnách), zářivky, výbojky, akumulátory, galvanické články (baterky), ledničky - mrazničky, 
barvy, lepidla a oleje. 
Elektroodpad: Pro sběr elektroodpadu je v obci pod obecním úřadem umístěn tzv. elektrodomek. Sem se 
odkládají vyřazené domácí elektrospotřebiče – pračky, myčky, mikrovlnky, lednice, TV, PC a další 
elektronika. Vše v úplném nerozebraném stavu. Rozhodně tyto věci nepatří do kontejnerů na tříděný 
odpad.                                                                                         Miroslav Jansa starosta obce 
Čišt ění deš ťové kanalizace . Vzhledem k častému zanášení kanalizace v zúžení ulice Karlštejnská před 
Jakubskou návsí,  zastupitelstvo obce rozhodlo  o provedení  kontroly dešťové kanalizace v ulici 
Karlštejnská od ulice V Mejtě  směrem  z kopce dolů až  k vyústění do Radotínského potoka. Dále byla 
provedena kontrola v části ulice Na Vrškách a Ke stráni.  Práce prováděly firmy STAPO Praha s. r. o 
(čištění) a VIS Praha a.s. (monitoring). Samotné čištění probíhalo vysokotlakým proudem vody za pomoci 
speciální techniky. Po vyčištění byl proveden kamerový průzkum se záznamem stavu kanalizace, při 
kterém byla mimo jiné kontrolována i vyústění domovních přípojek, zda nedochází  k vypouštění splaškové 
vody do dešťové kanalizace. Na závěr byla zadokumentována trasa kanalizace, její hloubka a umístění  
jednotlivých  vpustí  za pomoci GPS bodů. Nesmíme zapomínat, že dešťová kanalizace byla vybudována  
na přelomu 70. a 80. let minulého století a tomu odpovídá i její stav.  Byla budována občany svépomocí v 
Akci Z – chybí dokumentace.  Zastupitelstvo obce se bude muset stavem kanalizace zabývat i nadále a dle 
finančních možností uvažovat o případné rekonstrukci.                           
 
Naše obec recyklací starých spot řebičů výrazn ě přispěla k ochran ě životního prost ředí 
Loni ob čané odevzdali k recyklaci 84 televizí, 35 monitor ů a 275,00 kg drobného elektra 
Občané naší obce již n ěkolik let zodpov ědně třídí elektroodpad. Nyní m ůžeme přesně vyčíslit, kolik elektrické 
energie, ropy, uhlí, primárních surovin či vody jsme díky recyklaci ušet řili životnímu prost ředí. Víme také, o 
kolik jsme snížili produkci skleníkových plyn ů nebo nebezpe čného odpadu. Informace vycházejí ze studií 
neziskové spole čnosti ASEKOL, která pro nás zajiš ťuje sb ěr a recyklaci vyt říděných elektroza řízení. Naše 
obec získala certifikát vypovídající nejen o p řínosech t řídění televizí a po čítačových monitor ů, ale také o 
významu sb ěru drobných spot řebičů. 
 
Studie LCA posuzuje systém zpětného odběru CRT televizorů, počítačových monitorů a drobného 
elektrozařízení. Hodnotí jejich sběr, dopravu a zpracování až do okamžiku finální recyklace jednotlivých 
frakcí vyřazených spotřebičů do nového produktu. Pro každou frakci byly vyčísleny dopady na životní 
prostředí. Výsledky studie jsou prezentovány jako spotřeba energie, surovin, emise do ovzduší, vody a 
produkce odpadu. Konečná bilance vyzněla pro zpětný odběr elektrozařízení jednoznačně pozitivně, a to 
ve všech aspektech... 
Výsledek studie jednoznačně prokázal, že zpětný odběr elektrozařízení, i těch nejmenších, má 
nezanedbatelný pozitivní dopad na životní prostředí. Zpětný odběr a recyklace např. stovky mobilních 
telefonů uspoří tolik energie, kolik spotřebuje moderní úsporná lednice za více než 4,3 roku provozu. Díky 
recyklaci jednoho notebooku dojde ke snížení spotřeby ropy, na kterou osobní automobil ujede téměř 100 
kilometrů, nebo dojde k úspoře 392 litrů pitné vody. Stejné množství je například spotřebováno při 30 
cyklech myčky nádobí. 
„Z Certifikátu Environmentálního vyúčtování společnosti ASEKOL vyplývá, že občané naší obce v loňském 
roce vytřídili 84 televizí, 35 monitorů a 275,00 kg drobných spotřebičů. Tím jsme uspořili 24,70 MWh 
elektřiny, 823,09 litrů ropy, 118,68 m3 vody a 1,31 tun primárních surovin. Navíc jsme snížili emise 
skleníkových plynů o 6,06 tun CO2 ekv., a produkci nebezpečných odpadů o 22,93 tun“. Když si 
uvědomíme, že například osobní automobil vyprodukuje za rok provozu 2 tuny skleníkových plynů a jedna 
čtyřčlenná domácnost průměrně ročně spotřebuje 2,2 MWh elektrické energie, jsou to impozantní čísla. 
Proto si všichni, kteří zodpovědně třídí a přispívají tak k ochraně životního prostředí, zaslouží obrovský dík. 
Za použití podkladů od společnosti ASEKOL                                                   Miroslav Jansa starosta obce 
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ŠKOLA V PŘÍRODĚ – Ostružno u Ji čína 7.–14. 6. 2014 

7.6. Dnes jsme odjeli, bylo půl desáté, měli jsme zdržení 
jednu hodinu, protože se stala na dálnici nehoda. Po 
příjezdu jsem se podíval kolem sebe, byla to nádhera. Měli 
jsme tam bazén, hřiště. Paní učitelky začaly číst naše 
jména a postupně jsme chodili do chaty. Já, Vašík, Tomáš 
a Láďa jsme měli pokoj číslo 6. Trochu jsme se vybalili a šli 
na oběd. Měli jsme vývar a knedlo, zelo, vepřo. Moc mi to 
chutnalo. Po obědě jsme se převlékli do plavek, namazali 
jsme se krémem a šli do bazénu. Pak jsme hráli volejbal a 
fotbal. Večer jsme se rozdělili do družstev a vyrazili na 
procházku. Naše družstvo se jmenovalo Cipísci. Zahráli 
jsme si hru s lístečky a naše družstvo získalo 2 body. 8.6. 
Ráno jsme měli rozcvičku a super snídani. Při bodování 
pokojů jsme získali 10 bodů. Pak jsme vyrazili na 

čtyřkilometrovou procházku. Po návratu jsme se naobědvali a šli si 
odpočinout do pokojů. Za okamžik bylo překvapení. Dostali jsme 
nanuk. O půlnoci byla bojovka, měli jsme projít trasu, kde svítily svíčky 
a na konci se podepsat. 9. 6. Ráno jsme se učili a pak jsme šli ven. 
Pak oběd. Odpoledne jsme si hráli, hráli a hráli (bazén, volejbal a 
fotbal). K večeru jsme měli tři soutěže, jednu s lyžemi, se šlapadly a 
s vodou. Večer jsme se připravili na celodenní výlet. 10. 6. Nasnídali 
jsme se, vzali si batůžky s pitím a společně jsme vyrazili na celodenní 
výlet. Šli jsme lesem, zastavili jsme u rozhledny, tam jsme se nasvačili 
a pokračovali do nitra Prachovských skal. Prošli jsme je křížem 
krážem. Pískovcové skály byly moc pěkné. K obědu jsme si dali řízek 
s chlebem, napili a 
pokračovali směrem 
k chatě Homole.  

11. 6. Ráno jsme se nasnídali a začali se učit. 
Na učení jsem se nějak nemohl soustředit. 
Trochu se mi stýskalo po domově, pak už to 
bylo dobré. Odpoledne jsme si hráli a večer byl 
karneval a já jsem byl Půlměsíčník. 
12. 6. Dnes jsme byli v Jičíně, ráno jsme se 
zase učili. Navštívili jsme Rumcajsovu 
ševcovnu a interaktivní galerii Radka Pilaře. 
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Moc se mi tam líbilo, jak třeba Rumcajs šplhal do vězení pro Manku. Také jsme měli po 
skupinkách rozchod na 1 hod a mohli jsme si něco koupit. Rád bych se sem ještě někdy podíval a 
koupil si profesionální jo-jo. Večer byl pyžamový bál. 13. 6. Naposledy jsme měli rozcvičku, ta se 
mně vždycky líbila, pak následovala dobrá snídaně buchta s kakaem a šli jsme se učit. Před 
obědem jsme stihli ještě na chvíli jít ven, po obědě jsme šli na delší procházku. Zastavili jsme se u 
Lorety a viděli jsme zbytky zdi bývalého hradu Velíš. Večer jsme měli táborák a hráli jsme fotbal.   
14. 6. Ráno jsme dobalili všechny věci a hurááááá domů.                                              Šimon Auf 
 
Dne 15.6.2014 bylo přivítáno do naší obce 15 občánků.  
Vojtěch Lajtkep, Vít Daněk, Michal Hašek, Kristýna Sejková, Felix Svoboda, Julie Janatová, Julia Annie 
Vítková, Daniel Švíka, Sebastian Smith, Matyáš Poživil, Kristýna Jirsová, Aneta Hoffmannová, Adam 
Schvenger, Ema Mikitová, David Novotný. 

 
Fotografie pořízené na vítání občánků budou umístěné na webových stránkách obce. 
 
Vážení sportovci a fanoušci kulatého nesmyslu, v sobotu 21.června se na místním 

víceúčelovém hřišti konalo první klání  místních i přespolních borců v nohejbalu. Nečekaně 

velký zájem příjemně překvapil. Osm tříčlenných družstev  čekal málokdo.  Medaile i trofeje 

byly rozdány do Tachlovic a Zbuzan a podle ohlasů zúčastněných  nebude tento turnaj 

rozhodně poslední. Zájemci, hlaste se již nyní na e-mail. Pevně věříme, že nezůstane jen u této 

ryze mužské disciplíny. Na základě předchozí výzvy se ozvalo několik zájemkyň, které by 

přivítali možnost si společně pinknout volejbal. O turnaji je jistě předčasné mluvit, ale bylo by 

prima využít teplých letních podvečerů a společně si zahrát. Apelujeme proto na milovníky 

tohoto prima sportu          ( ženy i muže ),  aby o sobě dali vědět. Napište na e-mail: 

topas@post.cz a my se pokusíme dát dohromady partu lidí, kteří by se už následně domluvili, 

podle svých možností. Ozvěte se brzy, ať si můžeme společně zahrát.                                                                                     

váš TOPAS 

NašeNašeNašeNaše    obecobecobecobec    TachloviceTachloviceTachloviceTachlovice.  

Chválíme ty občany, kteří už v jarních měsících před svým domem, nebo i 
zahradou, upravili kus trávníku, záhonu a chodníku,  zametli, vyhrabali i osázeli 

keři a květinami. Bývá to často 

obecní pozemek, a to vše  dělají 

 pro hezké prostředí kolem sebe i 

pro ostatní občany. A stále v 

tom pokračují. Je to jejich vlastní dobrovolná iniciativa, která 

dělá naší vesnici hezkou s příjemným  prostředím. Všem těmto 

občanům k pochvale přidáváme i díky !!! zastupitelstvo 
Tachlovic 

 
Městská policie Rudná tel:  734 811 811 
Občané mohou volat v denních i nočních hodinách. 

 
Tachlovické listy vydává  Obecní úřad Tachlovice v nákladu 240 výtisků 


